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Krize prověřují sílu AURY
Rozhovor s majitelem a generálním  
ředitelem AURY Ing. Filipem Engelsmannem

Pane řediteli, covidová pandemie je 
snad za námi, máme tu ale ruskou 
invazi na Ukrajinu se všemi důsledky, 
zápolíme s energetickou krizí. Jak vaše 
společnost prožívá a zvládá všechna 
úskalí?

Opravdu nežijeme v lehké době. Uplynulý 
rok prověřil nás všechny ve všech smě-
rech – ekonomicky, vojensky, po stránce 
zdravotní i morální. Je pozitivní, že jsme 
mohli částečně úspěšně přecházet opět 
na kontaktní setkání, schůzky, semináře  
a školení a vyrovnávat tak hendikep osob-
ního propojení. Ocenili jsme standard-
ní průběh veletrhu Future Forces 2022 

v Praze Letňanech s možností schůzek 
s domácími a zahraničními zákazníky  
a partnery. Představili jsme zde novinky  
z oblasti krizové logistiky, správy životní-
ho cyklu materiálu, řízené distribuce do-
kumentů a katalogizace majetku dodáva-
ného ozbrojeným silám. Dále jsme mohli 
pochválit bratislavské – již 28. setkání  

uživatelů kodifikačního softwaru AURY 
MC CATALOGUE, nejrozšířenějšího na 
světě. Na vlastní kůži jsme zase zažili 
tradiční setkání české obranné a bezpeč-
nostní komunity, které navázalo na výroč-
ní zasedání reprezentativní redakční rady 
časopisů Review. Co by mě ale téměř 
nenapadlo, bohužel ale ani vyhlášené 
„krizové” experty, bylo napadení Ukra-
jiny ozbrojenými silami Ruska se všemi 
důsledky, včetně energetické krize, se 
kterou se Evropa zatím neumí vypořádat. 
Je zřejmé, že AURA, stejně jako celá naše 
republika, Evropská unie a další světová 
společenství, musí velmi intenzivně a ko-
ordinovaně pracovat na eliminaci součas-
ných katastrofických krizí.
 

AURA je vyhlášeným českým expor-
térem informačních systémů pro vo-
jenskou logistiku. Dokáže v současné 
době reagovat na předvídatelné změ-
ny a uzpůsobit svoje portfolio novým 
požadavkům?
 

AURA se již více než třicet let soustavně 
věnuje informační podpoře logistických 
procesů. Své dlouhodobě nabyté znalosti 
a zkušenosti v této oblasti aktivně uplat-
ňuje mimo jiné i při vývoji a modernizaci 
Informačního systému logistiky, zkratkou 
ISL, který integrovaně podporuje vojen-
skou logistiku všech složek ozbrojených 
sil. Právě v letošním roce naše společnost 
uzavřela s Ministerstvem obrany České 
republiky smlouvu nejen na podporu  
a údržbu ISL, ale také na jeho zhodnocení. 
Zhoršování bezpečnostní situace v Evro-
pě a zásadní význam logistického zabez-
pečení pro akceschopnost vojsk přispěly 
k tomu, že si resort obrany začal stále více 
uvědomovat strategický a nezastupitelný 

význam kvalitní, stabilní a dostupné in-
formační podpory v této oblasti, která je 
zabezpečována právě naším produktem 
ISL. To se v neposlední řadě rovněž od-
razilo v uzavření smlouvy, díky které má 
ministerstvo obrany zajištěnou dostup-
nost nezbytných služeb i v čase po vyhlá-
šení stavu ohrožení státu nebo válečného 
stavu. Uzavření této smlouvy je pro naši 
společnost výzvou a velkým závazkem.
Co se týče nových zákazníků, významnou 
událostí, až milníkem poslední doby, je 
pro AURU dodávka našeho Logistického 
informačního systému pro Státní službu 
Ukrajiny pro mimořádné události. Daří se 
nám tak plnit naše dlouhodobé cíle, to je 
udržet si pozici toho nejlepšího v kodifi-
kačním světě a navázat na mnohem vyšší 
metu nabízet sofistikovaná komplexní ře-
šení, jakým je integrovaný logistický infor-
mační systém.

Nejrozšířenějším kodifikačním soft-
warem pro podporu kodifikace na svě-
tě tedy zůstává váš MC CATALOGUE. Co 
nám k jeho rozvoji můžete říct?
 

Na vývoji a implementaci MC CATALOGUE 
trvale a systémově pracuje jeden z našich 
nejlepších vývojových týmů pod vedením 
Mgr. Romana Hanzala. Nemám žádnou 
obavu, že bychom svoji vedoucí pozici 
na světovém trhu mohli opustit. Naopak, 
přes všechny obtíže, které v poslední 
době všichni musíme překonávat, se nám 
naše výsostné kodifikační teritorium daří 
rozšiřovat. Především v arabském světě, 
například v Kataru, Jordánsku nebo v Al-
žírsku. Úspěšní jsme ale i v jiných zemích. 
Velmi si vážím toho, že ctihodná japonská 
vláda považuje AURU za důvěryhodné-
ho dodavatele pro japonský trh státních 
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zakázek. V tomto smyslu jsme obdrželi 
příslušné Kvalifikační oznámení, vystave-
né japonskou vládou. Velkou pozornost  
v současné době věnujeme školením  
a péči o uživatele našeho kodifikačního 
softwaru. Zorganizovali jsme letos na-
příklad webinář k problematice NDER, 
kterého se zúčastnilo více než sedmdesát 
účastníků z osmnácti zemí celého světa. 
V současnosti jsme zahájili intenzivní pří-
pravu již známé a tradiční NCS College, 
která se uskuteční v Brně na přelomu srp-
na a září 2023.
Při edukativních aktivitách hojně využívá-
me Publi – naši multimediální e-knihovnu, 
která sehrává stále podstatnější roli jako 
efektivní platforma Asociace obranného 
a bezpečnostního průmyslu pro předá-
vání informací o produktech svých členů 
potenciálním zákazníkům v Česku i zahra-
ničí.  
 

Připravuje vaše firma také něco nové-
ho v oblasti praktické katalogizace pro 
obranný průmysl, tedy v činnosti kodi-
fikační agentury? 
 

Kdo potřebuje katalogizovat svoje vý-
robky, které dodává do resortu obrany, 
určitě zaregistroval podstatné změny, až 
zemětřesení nižšího stupně Richterovy 
škály, v této části naplňování katalogizač-
ní doložky kupní smlouvy. Národní kodi-
fikační úřad v souvislosti s jeho celostát-

ní působnosti a legislativními změnami  
v oblasti mezinárodní výměny katalogi-
začních dat přechází na nový katalogizač-
ní nástroj WEB-KAT, který bude povinným 
softwarovým nástrojem pro všechny cer-
tifikované agentury. Tento kodifikační ná-
stroj založený na MC CATALOGUE dodala 
naše společnost, která vyhrála příslušné 
výběrové řízení. V dalším vývoji předpo-
kládáme těsné propojení s ISL, konkrét-
ně jeho modulem Katalog. Další pozitivní 

novinkou je, že naše Katalogizační agen-
tura vyhrála výběrové řízení na screening  
a katalogizaci položek pro LOM, s. p., což 
v oblasti kodifikace v Česku představuje 
významnou zakázku. 
 

Pane řediteli, chtěl byste ještě něco 
říct závěrem?
 

Chtěl, a bude to velmi lakonicky. „Acta 
non verba”, jak prohlásil někdejší fran-
couzský vojevůdce a ministr války Lazare 
Hoche. Tedy „činy ne slova”, těch už tady 
máme hrozně moc.

Za rozhovor poděkoval Antonín Svěrák




